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Beste vrijwilligers en medeparochianen, 
 

'We zitten vol…' dat kregen Jozef en Maria te horen toen ze in Bethlehem een plaats 
zochten voor de nacht. Door de grote toeloop van mensen was er plaatsgebrek en  
zo ontstond er een schrijnende situatie: een pasgeboren baby kwam in een voerbak 
terecht. Had het anders gekund? 
 

We zitten vol… Soms is er letterlijk sprake van ruimtegebrek. In andere situaties is  
er wél plaats, maar willen we die niet voor anderen inruimen.  
 

We zitten vol… We kunnen zo druk zijn met van alles en nog wat, dat we geen tijd 
meer hebben voor de mensen om ons heen, geen tijd om eens na te denken over  
de dingen die echt belangrijk zijn in een mensenleven, in een mensengemeenschap, 
in onze elf geloofsgemeenschappen. 
 

We zitten vol… Geldt dat ook voor kerst? Zitten we letterlijk vol met kerstkrans en 
kerstkalkoen? Maken we ons druk over de dure kerstcadeaus? Zit onze agenda vol, 
zelfs met de kerstdagen? Of maken we juist bewust ruimte om open te staan voor  
wat kerstmis ons te zeggen heeft? Is het stil genoeg in ons hart om de stem van het 
kind te horen, dat ons probeert te zeggen dat we de zin van ons bestaan niet moeten 
zoeken in macht en grootheid, maar in eenvoud, kleinheid, waarachtigheid. 
 

Kunnen we zeggen: ik ben er vol van, vol van die boodschap van vrede op aarde  
aan alle mensen van goede wil. Ik ben er vol van. Dat is heel iets anders dan: ik zit 
vol. Wie vol van iets is, loopt er warm voor, is laaiend enthousiast. Ik ben er vol van, 
dat kan een hobby zijn waar je in opgaat, dat kan een overtuiging zijn die je aan-
hangt, een ideaal dat je inspireert en volledig bezighoudt; iets dat je als het ware vult 
van top tot teen. 
 

Wil een mens zinvol kunnen leven, dan heeft hij iets nodig waar hij vol van is, iets dat 
kleur en diepte aan zijn leven geeft. Wil een mens gelukkig kunnen zijn, dan heeft hij 
ook mensen nodig waar hij vol van is: ouders, kinderen, levenspartner, bijzondere 
vrienden. 
 

Ik ben er vol van. Kunnen wij dat ook van dit kerstfeest zeggen? En dan denk ik niet 
aan de uitgebreide versiering van onze huizen, aan de gezelligheid en het lekkere 
eten dat bij dit feest horen. Dan denk ik aan wat ruim 2000 jaar geleden gebeurde: 
een kind geboren, voor wie geen plaats was in de herberg, voor wie later ook geen 
plaats was in de harten van de gevestigde orde in de joodse samenleving. Maar  
velen waren wel vol van hem, van zijn boodschap van vrede. Velen waren  
enthousiast om zijn zorg voor de zieken, zijn aandacht voor de verschoppelingen. 
Waar velen de deur dicht hielden voor anderen, deed hij die deuren open, welkom 
waren zij bij hem, herders en wijzen, zondaars en tollenaars.  
 

Zijn boodschap, ook voor ons, is: zet de deur van je hart open, vul je hart met welwil-
lendheid jegens anderen. We zitten vol. We zijn er vol van, een hemelsbreed verschil. 
Maar, als we vol zitten, doen we deuren dicht. Als we er vol van zijn, van kerstmis, 
dan doen we deuren open, niet alleen vandaag, maar altijd door. 
Dat laatste wens ik u allen toe.  
 
 

Beste vrijwilligers en medeparochianen, mede namens het gehele pastoraal team 
en het parochiebestuur van de Emmanuelparochie, spreek ik de hoop uit en de 
wens dat u goede en waardevolle feestdagen mag beleven, ook in kleine kring. 
 

Emmanuel, God met ons. 
 

Zalig Kerstfeest en een Zalig Nieuwjaar! 
 

Pastor Ria Doornbusch  
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Nieuws uit onze geloofsgemeenschappen 
 
Sint Vitus te Dedemsvaart 
 

22 oktober vrijwilligersdag 
 

 
 
Na de viering op zondagmorgen waren alle vrijwilligers  
uitgenodigd voor de vrijwilligersdag. 
Er waren 85 vrijwilligers aanwezig. 
Zij startten met koffie en gebak. 
Onder de borrel werd een kwis gehouden, nadat de  
vrijwilligers goed door elkaar waren gemixt.  
Rond de middag werd genoten van een gezamenlijke  
maaltijd, van de plaatselijke Chinees met buffet en ijs. 

 
 
 
 

 
Oorlogsslachtoffer niet langer anoniem 
 

De Oorlogsgravenstichting heeft donderdag 26 oktober 
jl. op de Rooms Katholieke begraafplaats in Dedemsvaart 
het graf van oorlogsslachtoffer Hendrikus Gerhardus 
Joseph Jansen opnieuw ingericht. Lang werd gedacht 
dat zijn graf in 2006 geruimd was. Onlangs is echter ge-
bleken dat destijds alleen de steen van zijn graf verwijderd 
is. Om ervoor te zorgen dat Jansen niet langer anoniem 
rust, heeft de Stichting een nieuwe grafsteen geplaatst.                                                                                                                  
 

Hendrikus Gerhardus Joseph is één van de negen die op  
6 april 1945 in het zicht van de bevrijding gefusilleerd zijn 
in Balkbrug.  Eerder die dag wanen hij en de rest van de 
bevolking van Dedemsvaart zich nog bevrijd als drie  
Canadese tanks op verkenning het dorp binnentrekken. 
Maar die trekken zich in de avond weer terug. Het betekent 
ook de terugkeer van de Duitsers. Zij pakken, na ge- 
vangengenomen NSB´ers bevrijd te hebben, zo´n vijftig 
dorpelingen op. Vrouwen en kinderen mogen gaan, maar 
dertig mannen worden naar Café Leunge in Balkbrug ge-
bracht. Vijftien van hen worden daar alsnog vrijgelaten; de 
overige wacht het peloton. Deze staat onder leiding van 
Hyer Karel Burger, een Nederlander die voor de Grüne  
Polizei werkt. De 34-jarige Jansen en acht anderen, 
waar onder Antonius Rijkers vinden daar de dood.  
Antonius Rijkers is ook op de Katholieke begraafplaats  
begraven. 
                                                                                                                                                              

Kerstmarkt Sint Vitus 
 

Op 9 december a.s. houden wij weer de jaarlijkse kerstmarkt van 10.00 uur tot 14.30 uur. 
In de kerk verkopen wij kerstgroepen, heiligenbeelden, rozenkransen en kerstgroen en kerst- 
artikelen. In het parochiecentrum is weer het Rad van de Kerst met vele prijzen en in de tent en 
parochiecentrum is de catering met snert, oliebollen, drankjes, broodjes beenham enz.  
Ook zullen de koren kerstliederen zingen. Het wordt weer een gezellige kerstmarkt. 
Wij nodigen u dan ook van harte uit bij de kerstmarkt van Sint Vitus. 
Martin Huizendveld, voorzitter kerstmarktcommissie 
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Heilig Hart van Jezus te Lemelerveld 
 

Groep 4 van de tienerclub ging naar Polen 
 

In de herfstvakantie zijn wij met groep 4 van de Tienerclub voor drie nachten naar Polen ge-
weest voor een bezoek aan Auschwitz-Birkenau. 
We vertrokken maandag om half 10 vanaf Sprankel naar Eindhoven airport. Om half 2 vlogen we 
naar Katowice, daar kwamen we rond 3 uur aan en moesten toen nog anderhalf uur in de bus naar 
ons hotel in Krakau. Eenmaal daar aangekomen kon iedereen even een beetje uitrusten. Het hotel 
was heel simpel en de bedden waren hard. ’s Avonds hebben we gegeten in Krakau, na het eten 
zijn we nog even door de mooie stad gelopen en weer terug naar het hotel gegaan.  
De volgende ochtend dinsdag 24 oktober. Eerst hadden we een Pools ontbijt, daarna gingen we 
een stadswandeling maken door Krakau met een gids die alles goed uitlegde over het verleden 
van Krakau en de Joodse wijk. De stadswandeling duurde tot half 12. Krakau is een mooie, goed 
onderhouden, nette stad met veel mooie historische panden. Daarna gingen we lunchen in de 
Joodse wijk, er was daar een soort plein met allemaal kleine eettentjes, waar je van alles kon eten, 
bijv. pizzabroodjes, kebab en patat, alle kinderen mochten wat uitkiezen en hebben daar heerlijk 
gegeten. In de middag kreeg iedereen vrijaf. De kinderen gingen gezamenlijk naar een groot over-
dekt winkelcentrum. Na een paar uur waren de meeste kinderen er wel klaar mee en liepen ze 
naar het hotel. De vele stappen maken beviel de meeste niet erg en kregen last van hun voeten. 
Die dag hebben we rond de 27 duizend stappen gezet. Iedereen was rond 16.00 terug in het hotel 
en ging uitrusten. Rond zeven uur gingen we weer weg om te gaan eten, dit keer aten we pizza. 
Na het eten zijn we gaan bowlen.  
Op de 3e dag gingen we naar Auschwitz-Birkenau en zaten we rond 8 uur aan het ontbijt. Toen 
gingen we om 9 uur de bus in met onze gids Claudia. Dat was ongeveer een uurtje rijden. We had-
den tot ongeveer 13 uur een rondleiding in Auschwitz. Wat veel indruk op ons maakte waren de 
vele spullen die er lagen gesorteerd. Dat er mensenhaar verkocht werd om dekens van te maken. 
Dat er ook kinderen op de foto’s stonden en hun kleren nog onder de foto hing. Er was ook een ge-
vangenis in Auschwitz. Dat vonden we ook wel bizar. Mensen moesten daar met vier personen in 
een heel klein hokje staan omdat ze iets hadden gedaan wat de Duitsers niet goed vonden. Dat 
kon bijvoorbeeld zijn omdat ze brood van een ander hadden gestolen. Daarna gingen we weer de 
bus in om naar Birkenau te gaan dat was niet zo ver en daar hadden we een rondleiding tot half 4. 
Het was allemaal heel indrukwekkend en bijzonder om te zien. We konden maar niet begrijpen dat 
mensen dit elkaar aan konden doen, zo onwerkelijk. Hoe wreed mensen elkaar daar behandelden 
alsof het objecten waren. In de barakken hebben we samen gesproken over wat er daar gebeurd 
was. Hoe bizar dat mensen naast andere mensen moesten liggen die overleden waren. We had-
den het er ook over dat onze bedden dan toch niet zo hard waren. En dat er zoveel mensen in een 
zo’n barak zaten. We waren er echt heel erg van onder de indruk en we snappen dat alle mensen 
die de oorlog hebben overleefd een trauma hieraan hebben overgehouden! Daarna gingen we de 
bus in terug naar het hotel, en ‘s avonds zijn we naar de McDonald’s gegaan voor het avondeten. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De dag van vertrek. We hadden deze ochtend rond half 9 het ontbijt, zodat we nog genoeg tijd 
hadden om onze spullen in te pakken. Na het ontbijt ging iedereen zijn spullen inpakken en een de 
kamer opruimen. Om 11.00 vertrok onze bus en we gingen met drie wat kleinere busjes richting  
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het vliegveld in Krakau, dit was gelukkig maar een kwartiertje rijden. We vlogen om kwart over 1 en 
moesten dus eventjes wachten en konden daarna het vliegtuig alweer in. Rond 3 uur kwamen we 
weer aan in Eindhoven en gingen we eerst even voor iedereen een broodje halen. Toen met de 
auto terug naar Lemelerveld, wel wat file onderweg, dus kwamen rond half 7 in Lemelerveld bij het 
parochiecentrum aan. Onze ouders stonden ons daar op te wachten en daarna gingen we nog met 
iedereen soep en broodjes eten. Samen konden we de verhalen vertellen aan onze ouders over 
deze bijzondere dagen. Het was een mooie week samen, we hebben veel gezien en ook veel lol 
gehad samen. Auschwitz- Birkenau heeft veel indruk op ons gemaakt. Iets wat we nooit zul-
len  vergeten! 
 
 

ABBA project; Machtig, prachtig en krachtig! 
 

Een schitterend schouwspel van beelden, licht, muziek, tekst en geluid opgevoerd door een reus-
achtig koor met combo. Wat een feestje om daar getuige van te mogen zijn. 
 
Van afstand was het duidelijk dat er iets gaande was in de Heilig Hartkerk in het weekend van  
11 en 12  november jl. Omringende straten stonden vol geparkeerd met auto’s, de ‘fietsenstalling’ 
was tjokvol en een rij wachtende mensen stond voor de kerkdeur. Dat is toch de droom van elke 
dominee en pastoor tegenwoordig. Echter, dit was de droom van de Raad van Kerken Lemele- 
Lemelerveld en dirigente Mieke Bruins-den Ouden. 
 
De raad probeert eens in de drie à vier jaar met een tijdelijk projectkoor een thema-uitvoering 
te organiseren. Iedereen kan zich aanmelden voor zo’n tijdelijk koor. Er wordt circa twaalf keer 
gerepeteerd en als klap op de vuurpijl volgt een grandioos slotconcert. De raad van kerken vroeg 
wederom aan dirigente Mieke Bruins om medewerking en om input voor een thema. Waarop 
Mieke meteen antwoordde “I have a dream”. Duidelijk! ABBA! Een mooie missie! Herkenbare  
muziek voor jong en oud met fraaie inhoudelijke teksten die, ook al zijn de teksten al ruim veertig 
jaar oud, (soms helaas) in het heden nog steeds van toepassing zijn. En zo toog het team aan de 
slag met de enorme voorbereidingen. Meer dan tachtig personen uit de regio meldden zich 
aan voor het koor. Een combo van acht personen werd gecreëerd en speciaal voor de uitvoering 
van het militaire “Fernando” werden twee extra trommelaars opgetrommeld. Raymon Arnolds heeft 
de leiding over het Lemelerveldse combo met o.a. drum, percussie, piano, (bas)gitaar en een  
Dedemvaartse Candy Dulfer op saxofoon. Werkelijk aan alles is gedacht. Prachtige beelden en 
teksten op beamer, spectaculaire belichting en klinkend geluid. Zelfs EHBO is aanwezig, want de 
kerk zit tot drie keer toe nokjevol! 
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Bij aanvang vult het nog lege altaar zich in rap tempo als telkens een groep van zo’n vijftien  
personen zingend het altaar betreedt. Nolly Holterman sluit de rij en kan daardoor makkelijk de 
microfoon ter hand nemen om telkens een tweetal liederen aan te kondigen, maar de teksten 
ook uit te leggen en te vertalen naar de huidige tijd. Muziek is een levensbehoefte.  
Iedereen beleeft het op z’n eigen manier. Een ieder vindt zijn of haar eigen verhaal vol vragen, 
verdriet, wensen, verwachtingen, dromen en idealen weerspiegeld in de teksten. 
 
De dirigente trapt solo af; gitaar spelend komt ze naar voren geschreden ondertussen haar lijflied 
“I have a dream’ zingend. Als het enorme koor meezingt is de uitvoering officieel geopend. Een dik 
uur lang staat of zit werkelijk waar iedere aanwezige te stralen, te genieten, mee te zingen, te 
luisteren, een traantje weg te pinken en ABBA te beleven! Fantastisch. Van ‘Take a chance on 
me’, tot ‘Eagle’, van ‘Super Trouper’ tot ‘Don’t shut me down’; kippenvel! Ook ‘I do’, ‘S.O.S’ en  
‘My love my life’ en ‘Waterloo’ passeren de revue. En ‘The winner takes it all’ en ‘Dancing Queen’ 
mogen natuurlijk niet ontbreken. 
 
Het combo en de zangers hebben het zweet op het voorhoofd staan. Vol overgave wordt er  
gespeeld en gezongen onder de warme lampen. Enkele grappige nuances en meedein-moves 
geven het geheel een spetterend effect. De dirigente komt handen te kort om alle partijen op het 
juiste moment in te zetten. Wellicht heeft de blauwe nagellak er mede voor gezorgd dat het  
allemaal gelukt en het voor iedereen zichtbaar was. Een zeer goed gehaakt groen Agnetha-mutsje 
op de achterste rij van het koor maakte het geheel helemaal af. Alle koorleden zien er prachtig uit 
met een subtiele knipoog naar het beroemde viertal. En wat kunnen ze zingen met z’n allen!  
Loepzuiver! Een waar feest, telkens afgewisseld met wijze woorden van Nolly. Uiteraard wordt er 
afgesloten met “Thank you for the music”. Op mijn beurt zeg ik “Thank you for deze uitvoering” in 
de Heilig Hartkerk; voor dit geweldige idee, dit mooie schouwspel, de organisatie, de uit- en bewer-
king van de muziek, het beschikbaar stellen van ruimtes, voor ieders aanstekelijke enthousiasme, 
medewerking en inzet en voor een massaal uitgelopen publiek! 
   

Oecumenische Adventsviering in Lemelerveld 
 

Vanuit de Raad van Kerken was er zondagmorgen 3 december om 10.00uur een Adventsviering 
met het thema: Weet jij hoe laat het is?  
Die vraag kun je op twee manieren bekijken. Is het al tijd om ergens mee te beginnen of is het 
de hoogste tijd om ergens mee te stoppen? 
Tijd voor bezinning? Tijd voor ommekeer? Tijd voor een nieuw begin? In elk geval zijn we met de 
gezamenlijke kerken ven Lemele en Lemelerveld aan de adventstijd begonnen. Het koor ‘De 
Herfstklanken’, zong samen met ons bekende adventsliederen en de voorgangers van de vier ker-
ken uit onze dorpen gaven hun eigen draai aan de adventsklok. De dienst is erg goed bezocht en 
na afloop was er een gezellig samenzijn in het parochiecentrum.  
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Urnenmuren 
 

 
In Lemelerveld is er weer hard ge-
werkt door vrijwilligers aan twee  
urnenmuren. Het voert te ver om 
het hele bouwverslag in de nieuws-
brief te zetten, maar op de site 
www.parochielemelerveld.nl  kunt u 
een uitgebreid verslag lezen met 
foto’s. 
Daarmee staan er in totaal zes  
urnenmuren. 

 
 
 
 
Kerstconcert Con Amore Lemelerveld 
 

Gemengd koor Con Amore houdt op zondagavond 17 december het jaarlijkse kerstconcert. Met 
muzikale ondersteuning van pianist/organist Bert Bootsma en het Harderwijks Strijkorkest, brengt 
Con Amore een afwisselend programma; van licht-klassieke werken tot romantische Engelse kerst 
Carols. Meezingers mogen natuurlijk niet ontbreken. Het koor staat onder leiding van dirigent Wim 
van Lenthe. Het concert vindt plaats in onze eigen Heilig Hart-kerk. Aanvang: 19.30 uur. Om 
de kosten te kunnen dekken zal bij de ingang een entreeprijs van € 5,00 per persoon gevraagd 
worden. U bent allen van harte welkom! 
 

 
 
 
Onderstaande foto is gemaakt tijdens het kerst-
concert dat Con Amore vorig jaar gaf in samen-
werking met Voices. 

 

 
 
 

 
 
 

http://www.parochielemelerveld.nl/
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Heilige Willibrordus te Vilsteren 
 

Op bedevaart naar Lourdes 
 

Woensdagmiddag 1 november jl. nam Janny Horstman 
ons bij Acvilda (ACtieve VILsterse DAmes) mee naar 
hoe de Lourdesbedevaart in zijn werk gaat. Zelf ging ze 
al ongeveer 20 keer mee als reisleider, waarvan de laat-
ste jaren met de organisatie ‘Het Huis voor de Pelgrims’ 
die in Maastricht is gevestigd. Janny vertelde dat alles 
prima is geregeld met zo’n Lourdesreis. Je wordt hele-
maal ontzorgd wat erg fijn is. 
Ze vertelde over Bernadette Soubirous die leefde van 
1844-1879. Naar eigen zeggen was de Heilige Maagd 
Maria in 1858 maar liefst achttien keer aan haar ver-
schenen. Haar ouders verdienden de kost als mole-
naars en ze komt uit een gezin van negen kinderen. Na verloop van tijd bleek dat Bernadette een 
slechte gezondheid had. Ze had astma maar ook aandoeningen aan haar maag en milt. Het gezin 
leefde een poos in armoede. In 1866 trad Bernadette in bij De Zusters van Nevers. In 1933 werd  
Bernadette heilig verklaard. Op de vraag of er inderdaad wonderenbare genezingen zijn gebeurd 
in Lourdes antwoordde Janny: wij moesten geen wonderen verwachten. Ook al zijn deze kennelijk 
wel gebeurd. Om krachtiger en levenslustiger terug te keren vanuit Lourdes, dat is al een 
wonder op zich. Maar ik (Betsy) hoorde dat er een vrouw uit Nijverdal die ik ken, pas naar  
Lourdes was geweest en leed aan epilepsie. De dagen in Lourdes erg goed te pas was geweest 
en daar niks geen last had gehad van epilepsie. Janny liet ons mooie foto’s zien en een video en 
vertelde ons boeiende verhalen waar wij allemaal van hebben genoten.  
Betsy Bauwer (namens Acvilda) 

 
Hubertusviering in Vilsteren 
 

Op 3 november, de feestdag van St. Hubertus, is er in de kerk in Vilsteren een echte klassieke 
Hubertusviering geweest. De jaarlijkse Vilsterse jacht te paard achter de meute hebben we dit 
jaar op 3 november georganiseerd met de bedoeling om er een echte Hubertus-dag van te maken. 
Het begon met een Mis geheel in het teken van St. Hubertus, en werd muzikaal opgesierd door 
een hoornblazer. Pastoor Monninkhof ging voor en benadrukte dat de intentie van deze Mis  
opgedragen wordt voor het welzijn van mens, dier en natuur in brede zin, en in het  
bijzonder voor al het vee in de wijde omgeving. Na de mis was er de gebruikelijke zegening 
van de honden en de paarden die buiten klaar stonden. Vervolgens gingen de ruiters te paard en 
startte de jacht. Na afloop werd de jacht door de Vilsterse jachthoornblazers afgesloten.  
Een prachtige dag in een zonnige herfstige sfeer. 
Liesbeth Cremers 
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Parochieavond Willibrordusparochie 14 november 2023 
 

We kunnen terug kijken op een goed bezochte parochieavond. 
Een speciaal woord van welkom was er voor pastoraal werkster Ria Doornbusch. 
Onze gedachten gingen nog even terug naar de feestelijke viering in Dedemsvaart waarin we het 
12½ jaar van onze Emmanuelparochie vierden. Even dankbaar stilstaan en dan weer door.  
Omdat het steeds lastiger wordt om mensen bijeen te brengen in ons kerkgebouw voor de week-
endvieringen moeten we steeds meer zoeken naar andere mogelijkheden om elkaar op te  
zoeken en te inspireren. Trots zijn we dat dit al gebeurt in bijv. de balkenbrij-wandeltocht, het eet-
café, de ouderen die maandelijks samen komen, de kerstwandeltocht op tweede kerstdag, de con-
certen in deze kerk. Al deze evenementen brengt mensen samen. Misschien kunnen en moeten 
we hierin nog meer zoeken naar mogelijkheden.  Hoe kunnen we onze kleine Vilsterse gemeen-
schap levend houden voor jong en ouder. Ja, we staan voor grote uitdagingen ook al omdat we in 
de nabije toekomst de inkomsten uit de huur van de pastorie kwijtraken.  
We willen ons niet alleen op de pastorie focussen maar het breder trekken naar al onze gebouwen, 
maar veel belangrijker nog naar onze gemeenschap. Hoe willen we verder. Hoe gaan we op een 
goede manier om met alle uitdagingen die op ons afkomen. Dan denk ik dus aan het teruglopend 
aantal parochianen dat de weekendvieringen bezoekt, de inzetbaarheid van de vrijwilligers. Maar 
laten we ook denken in kansen, in een glas dat niet halfleeg, maar halfvol is. 
 

We hebben deze avond op een hele fijne manier met elkaar van gedachten kunnen wisselen. We 
hebben geluisterd naar elkaars meningen, zorgen en ideeën.  Goed om te weten dat we er als lo-
catieraad niet alleen voor staan maar dat u als parochianen mee willen denken over het voortbe-
staan van onze locatie. 
 
Vrijwilligers 
Ook hebben we op deze avond alle parochi-
anen bedankt, die zich op wat voor manier 
verdienstelijk maken in onze gemeenschap. 
We horen het vaak, wat is een samenleving 
zonder vrijwilligers. Vrijwilligers zijn goud 
waard, we willen langs deze weg iedereen 
bedanken die zich op wat voor manier inzet. 
Toch hebben we iemand speciaal in het 
zonnetje gezet. Iemand die op vele fronten 
actief is. Zomaar even een greep, de oude-
renvereniging, de koersbal, de caritas, 
vaak een helpende hand in de sacristie 
en de kerk. Iemand die steeds vol zit met 
ideeën en velen daarmee weet te motive-
ren. Jarenlang hielp ze mee met het verzorgen van het parochieblad en heeft daar afgelopen 
jaar een punt achter gezet. We hebben het over Willie Koerhuis. Willie je was en bent nog steeds 
onbetaalbaar. Voor jou een blijk van waardering. Ik zei het al onbetaalbaar, maar zie dit als een 
klopje op de schouder. Weet dat je enorm gewaardeerd wordt. 
 

Laten we er met elkaar de schouders onder zetten in onze zoektocht naar een fijn en goed  
pastoraat waar jong en oud zich welkom voelt. 
Namens de locatieraad, Tonny Hendriks. 

 
Huldiging Jubilarissen herenkoor en Quodlibet 
 

Aan het eind van een feestelijke viering kwam zondag 19 november jl. het absolute hoogtepunt. 
We mochten die ochtend zingen met de beide koren die onze geloofsgemeenschap nog rijk is ter 
meerdere eer en Glorie van God onze Vader en de H. Cecilia.  
Ik mocht als voorzitter van de locatie Willibrord in Vilsteren de jubilarissen in het zonnetje zetten. 
We mochten maar liefst zeven mensen decoreren. Vijf mannen van het herenkoor en twee da-
mes van het vrouwenkoor Quodlibet.  
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Als eerste zijn de vijf mannen gehuldigd die allen maar liefst 25 jaar hun muzikale talenten ten 
toon hebben gespreid. 
 

Als eerste Jos Kampman, Jos is al jaren een trouw lid bij het herenkoor. Als bas is hij een vaste 
waarde. Bovendien zijn wij als locatie heel blij met hem in onze gebouwencommissie. Naast het 
zingen zorgt hij er met anderen voor dat onze gebouwen in goede conditie blijven.  
Jos van harte gefeliciteerd. 
 

De volgende die we mochten feliciteren is Wim Herbrink. 
Wim mag bij het koor een toontje hoger zingen. Hij zingt al 25 jaar bij de tenoren.  
Staande vooraan op het koor dicht bij de dirigent draagt hij absoluut zijn steentje bij. 
Buiten het zingen zorgt Wim er tegenwoordig voor dat de deur van onze kerk elke dag aan het 
einde van de middag keurig gesloten wordt. 
Wim ook jij van harte gefeliciteerd. 
 

Uit de Siegersteeg komt onze volgende jubilaris. 
Jan Koggel, ook jij bent van vaste waarde binnen het herenkoor. 
Als bas zing jij ook al 25 jaar. Bovendien zing jij daarnaast ook in het shantykoor de Stuwzangers. 
En wat we zijn blij met jou als één van de tuinmensen bij de kerk. 
Jan van harte gefeliciteerd. 
 

Dan komen we uit bij René Wibiër. Hier hebben we te maken met een echte muziekliefhebber. 
Ook al 25 jaar de man, die zijn sterke bas-stem laat horen bij het herenkoor. Daarnaast ook een 
vaste waarde bij het shantykoor waar hij ook menig solo-partij voor zijn rekening neemt. 
René hopelijk mogen we nog menig jaar van jouw kwaliteiten mogen genieten. 
Gefeliciteerd!!! 
 

En dan lest best, de jongste van het stel. Jos Kamphuis, de voorzitter van het herenkoor. Jos, je 
bent welbespraakt en in staat om bij alle mannen de juiste snaar te raken. Al vroeg ben je met het 
zingen besmet. Met een vader bij wie de muzieknoten door de aderen stroomden, ben je al jong in 
zijn voetsporen getreden. Daar waar we de hoop hadden dat menig jongeman jouw voorbeeld zou 
volgen, is dat nog niet echt gelukt. 
Jos, jij zingt als tenor binnen het koor en we hopen dat je dat nog lang blijft doen. 
Van harte gefeliciteerd met deze zilveren mijlpaal. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dan gaan we door naar de dames van Quodlibet. 
Maar liefst twee dames van ons vrouwenkoor zingen al 50 jaar het hoogste lied in deze kerk. 
Begonnen bij het jongerenkoor en doorgegroeid naar het jong-volwassenkoor en als je dan niet 
stopt gaat het jong er vanzelf af en kom je uit bij het volwassenkoor Quodlibet. 
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Ineke Rietman, al 50 jaar zing jij bij de alten van het koor. Een echte topprestatie. 
Naast het zingen kunnen we je vinden op het secretariaat en zorg je dat daar alles in goede banen 
loopt. Je zorgt er regelmatig voor dat er muziek op papier komt. 
Ook al lukt het je niet altijd om in de vieringen te zingen, vanwege je werk, we zijn super blij met je. 
Ineke van harte gefeliciteerd en ga zo door. 
 

Dan Marja Vlierman, ook al 50 jaar lid van ons koor. 
Ook Marja begon op hele jonge leeftijd en is tot op heden niet meer gestopt. 
Marja is voor ons koor echt een vaste waarde. Ik kan rustig zeggen, zonder iemand te kort te doen, 
dat ze er bijna altijd is. Ze doet op tijd de kerk open, heeft jarenlang in het bestuur gezeten, kortom 
iemand waar je op kunt bouwen. Dank voor alles. Van harte gefeliciteerd.  
Marja en Ineke, een onderscheiding met een dikke gouden rand. 
 

Uiteraard ook de beide koren gefeliciteerd met deze jubilarissen. 
 

Aan het eind mocht ik de mensen er op attenderen dat er op vrijdag 22 december s’ avonds om 
half 8 een kerstconcert zal zijn van ons koor Quodlibet met medewerking van gastzangers 
en het gospelkoor Akousate uit Dalfsen. Van harte aanbevolen. 
 

Tijdens een gezellig samenzijn in de Vilsterij na de viering werden de jubilarissen nogmaals door 
de eigen koren in het zonnetje gezet. 
Tonny Hendriks, voorzitter locatieraad Willibrordusparochie Vilsteren. 
 

Landgoedconcerten Vilsteren en Kerkconcerten 
 

Het Landgoed Vilsteren organiseert jaarlijks een reeks concerten. 
De onderstaande concerten worden de komende maanden gehouden in de Willibrorduskerk. 

- 14 januari 2024 – 15.00 uur: Kamerkoor Salland 
- 17 maart 2024- 15.00 uur: Byzantijns Mannenkoor Friesland met een mooi Paasconcert.  

 

Tevens zijn er een aantal kerkconcerten: Op 22 december 2023 (kerstconcert)  
en op 20 april 2024 door Quodlibet 
 

Heilige Nicolaas te Lierderholthuis 
 

Rondleiding in de kerk 
 

Woensdag 8 november hebben alle kinderen  van de basisschool 
een bezoek gebracht aan de H. Nicolaaskerk. Hier leerden zij over 
barmhartigheid, samen delen en het belang daarvan. Ook hebben 
zij uitleg gekregen van Gerard en Thea over de deelkast in de kerk en 
werd er gesproken over hoe je een ander daarmee kunt helpen.  
Een week later, op woensdag 15 november, kwamen de kinderen uit 
de onder- en middenbouw met houdbare producten en verzor-
gingsmiddelen naar de kerk. Met dit kleine gebaar hopen zij dat ze 
anderen kunnen helpen.  
Wij hebben in ieder geval genoten van het verzamelen van de spullen 
en het langsbrengen en hebben dit zeker als waardevol ervaren voor 
onze kinderen. Bedankt!  
Dit artikel is geschreven door een leerkracht  van de basisschool. 
 

Rozen voor Mantelzorgers 
 

Op vrijdag 10 november was het Dag van de Mantelzorgers. Deze dag is 
bedoeld om extra aandacht te geven aan mantelzorgers als erkenning voor 
hun waardevolle en onmisbare werk. Ook in de gemeente Raalte zijn er veel 
mantelzorgers die met toewijding en liefde zorgen voor een naaste. De kerken 
in Heino en Lierderholthuis zijn benaderd door Evenmens om de mantelzor-
gers samen een mooi compliment te geven door ze een roos aan te bie-
den. Want dit hebben ze wel verdiend. Men hoopt dat op deze manier zoveel 
mogelijk mantelzorgers worden bereikt. Evenmens ondersteunt de mantelzor-
gers o.a. bij gesprekken met de gemeente of de formele zorg. Of informatie en 
advies over een ziekte of beperking. En voor een luisterend oor.  
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Tijdens de Eucharistieviering, in de H. Nicolaas kerk, werden op zondag 12 november in het  
openingswoord, voorbede en in de slotgedachte de mantelzorgers niet vergeten. We hebben  
samen om steun en hulp gevraagd om het vol te houden, en dit met vele lieve mensen om  
ons heen.   
Aan het eind van de viering mocht iedereen die een mantelzorger kende in zijn omgeving een roos 
mee nemen om deze te overhandigen. Ben je zelf een mantelzorger, dan is de roos voor jou. 
Tijdens het rondbrengen van de rozen reageerde de ontvanger vaak met :  
‘Ik mantelzorger? Nee joh, dat doe ik gewoon!’ 
 

Kerstmis in welke vorm dan ook 
 

De kerstdagen staan weer voor de deur. Voor de één is kerst een 
groot feest. Het is gezellig om samen met de familie rond de kerst-

boom te zitten, lekker eten. Voor veel mensen is Kerstmis niet zo  
gezellig. Al die nadruk op gezelligheid en fijne feestdagen zijn pijnlijk 
voor alle mensen die leven in stille armoede of slachtoffers zijn van 
geweld, oorlog, van seksueel misbruik of natuurrampen.  
Met kerst zingen we "Ere zij God in de hoge en vrede op aarde onder 
de mensen van goede wil”.  We wensen de vrede elkaar tijdens een 
viering ook toe. In de hoop dat we als individu, als dorp en in ons land 
in vrede verbonden blijven met elkaar.   
Als je kerstmis gezellig gaat vieren, dan wensen wij jullie heerlijke  
dagen met familie en vrienden. Wanneer je een hekel aan de kerst 
hebt, of het niet kan of wil vieren omdat ze allesbehalve vrolijk voor je 
zijn, hopelijk zijn je dagen dan lekker snel voorbij, voor een nieuwe 
start in 2024.  

Wat kerst ook voor je betekent, 
wij wensen jullie de dag die het beste bij je past. 

Laten we elkaar niet vergeten. 
Wij wensen, ondanks en dankzij alles, 

iedereen een goede kerst, vol warmte, liefde en licht. 
Locatieraad - Pastoraatsgroep H. Nicolaas 

  
Sint Brigitta te Ommen 
 

50-jarig jubileum Jan Meijerink  
 

Jan Meijerink is op 19 november gehuldigd, omdat hij dit jaar 
50 jaar lid van het kerkkoor is. 
Op de lagere school mocht hij uit de les naar de kerk, om 
daar mee te zingen met rouw- en trouwvieringen. Dat vond hij 
prachtig. Hij vertelt daar graag over. 
Hij is een trouw koorlid, die bijna alle repetities bijwoont en 
ook geen verstek laat gaan bij de vieringen. 
Als tenor zingt hij zijn partij mee en hij is een zeer gewaar-
deerd koorlid. 
Naast het zingen is Jan meerdere malen bestuurslid geweest, 
waarvan ook voorzitter. 
Wanneer het koor zingt tijdens een viering, dan deelt hij de 
Heilige Communie uit. 
Hij is op het koor een vrolijke noot en wij hopen dat hij dat nog 
lang zal zijn. 
Riet Wolffenbuttel 
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In Gods naam… 
 

Gezamenlijke kerken halen Bastiaan Ragas naar Ommen (de Hervormde Gemeente,  
de Geformeerde Kerk en de Rooms-Katholieke Kerk) 
 

Op maandag 20 november stond Bastiaan Ragas in het theater in Ommen en Intermezzo had 
een kleine rol tijdens deze geweldige avond. Bastiaan nam het publiek mee op zoek naar ant-
woorden, door verhalen uit de eeuwenoude Bijbel en deed dat op een indrukwekkende, ont-
wapende en ontroerende manier. Er waren mooie dialogen die je tot nadenken aanspoorde,  
humor en er was prachtige muziek van Bach tot Presley en van Herman Finkers tot  
Simone Kleinsma gezongen door Bastiaan en Yvonne van den Eerenbeemt. Wat een prachtige 
stemmen. De hemel is dichtbij….. De avond begon met “you’ll never walk alone” en eindigde daar 
ook mee. Intermezzo mocht als pop-up koor de avond afsluiten samen met Bastiaan. Het 
was een bijzondere avond en we hebben oprecht genoten. Mocht iemand nog in de gelegenheid 
zijn om ergens in het land naar de voorstelling te gaan, wat ons betreft een aanrader. 
Groet, Intermezzo 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Afscheid René Pillen als voorzitter van de Locatieraad Ommen 
 

Tijdens de goed bezochte Najaarsvergadering van onze ge-
loofsgemeenschap Ommen op dinsdag 21 november jl. 
hebben we officieel afscheid genomen van René Pillen als 
voorzitter van de Locatieraad Ommen.  
Na 12 jaar geeft hij het stokje nu over aan ondergetekende. 
Bijna iedereen in Ommen kent René Pillen als directeur van 
de St. Bernardusschool. Wij kennen hem als een bevlogen 
man, die altijd oog voor de medemens heeft.  
Voor al zijn inzet voor onze geloofsgemeenschap ontving  
hij een stoffelijke blijk van waardering in de vorm van een 
mooie wijnmand en voor zijn vrouw Ine was er een mooie 
bos bloemen.   
René, bedankt voor je tomeloze inzet voor onze geloofs-
gemeenschap. 
Afscheid als voorzitter, maar René blijft actief en gaat zich nu 
inzetten als Profieldrager voor Catechese. 
Voorzitter Locatieraad H. Löwik   
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Heilige Cyriacus te Hoonhorst 
 

Vrijwilligersavond 
Een oude traditie is weer opgepakt, nl. het 
organiseren van een gezellige avond voor 
onze vrijwilligers. Op vrijdag 24 november 
kwamen 37 vrijwilligers bij elkaar in de 
Dorpshuiskamer in Hoonhorst. Onder het 
genot van een hapje en een drankje werd er 
eerst vooral bijgepraat. Al gauw werd de 
hele groep door elkaar gehusseld en gingen 
de nieuw gevormde tafels aan de slag met 
een enveloppen-spel. De opdrachten bleken  
menige hersens aan het kraken te brengen. 
Al met al geslaagd en voor herhaling vatbaar. 
De vrijwilligers verdienen dit. Er zijn steeds 
minder vrijwilligers, die samen meer moeten 
doen "voor werk, dat onbetaalbaar is". 
 
 

Onze Lieve Vrouw Tenhemelopneming te Heino 
 

Ceciliafeest 
 

Op 22 november is het officieel Ceciliafeest. Cecilia is de patrones van muzikanten. Ook bij het 
Gemengd Koor wordt hier dan bij stilgestaan en worden dan met name de jubilarissen in het zon-
netje gezet. Dit jaar waren er twee jubilarissen bij het Gemengd Koor waar we speciale aandacht 
aan hebben besteed. 

Herman Harink; hij is maar liefst 50 jaar lid!  
De basis voor het zingen is vroeger al thuis gelegd, want 
op de zaterdagen werd er thuis in de keuken gezongen 
en gedanst. Herman vond het zingen zo leuk dat hij zich 
aanmeldde bij het Herenkoor, waar hij toen, 30 jaar 
jong, veruit het jongste lid was. In al die jaren heeft hij 
heel wat meegemaakt binnen het koor; leden zien ko-
men en gaan en het Herenkoor zien groeien naar een 
Gemengd Koor. Herman is een gewaardeerd lid, die 
naast het zingen met zijn fijne tenorstem ook graag de 
handen uit de mouwen steekt door bijvoorbeeld de 
zangmappen op orde te houden. 
Mariet Kleinlangevelsloo; zij is ook al 40 jaar lid!  
Mariet kennen we als een trouw lid, waar we op kunnen 
bouwen. Ze is altijd aanwezig met haar enorm zuivere 
stem. Zelf noemde ze zichzelf wel eens “Geluidsopvul-
ling”, maar hiermee doet ze zichzelf toch wel te kort!  
Mariet zingt altijd een zuivere noot, aldus de dirigent. 
Ook haar betrokkenheid bij het koor is groot. Want ook  
Mariet vervult naast het zingen andere taken binnen het 
koor. Zo zit zij inmiddels al aan haar 2e periode als  
secretaresse in het bestuur. 

 

Beide leden kregen uit handen van pastor Hans de Vries een oorkonde en een mooie bos bloemen 
tijdens de eucharistieviering van zaterdag 25 november. Na afloop van de viering was er gelegen-
heid om beide te feliciteren en nog even na te praten onder het genot van een kop koffie of thee. 
 

Op zondag 26 november was er nog een feestelijk samenzijn van het Gemengd Koor. Hier werd 
een speech gegeven voor Herman en Mariet en werd er nogmaals geproost op de jubilarissen. Na 
een fijne lunch werd de ochtend afgesloten.  
Namens de geloofsgemeenschap hartelijk dank voor jullie inzet en toewijding als verdienstelijke 
leden van het Gemengd Koor!  
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Kerstwandeling “Ga je mee op reis??”  
 

Stichting Timulazu organiseert een Kerstwandeling op vrijdagavond 15 december in Heino. 
Er is een mooie route uitgezet in het dorp.  
De start van de wandeling is aan de Horst 1, bij de Timulazu Kerstwinkel. Direct al bij het  
begin kom je de herauten van Keizer Augustus tegen. En ook tijdens de wandeling ontdek je 
steeds een stukje van het Kerstverhaal.  
De kerken van Laag Zuthem en Heino werken mee aan deze avond.  
Op het plein van de RK kerk verlaat je "Nazareth", na een rondje door de kerk, kom je via een  
andere poort aan in "Bethlehem" om zo je reis voort te zetten. Binnen is de mooie Kerststal te be-
wonderen en is er gelegenheid om een kaarsje aan te steken bij het Vredeskruis. 
De route eindigt bij de Stal, gelegen in de stiltekapel van de PKN kerk. 
Vanaf 17.45 tot 18.30 uur kun je starten vanaf de Horst 1. De kosten van de wandeling zijn  
€ 4,50, hier zit een consumptie bij inbegrepen. De consumptie is te besteden op de Weihnachts-
markt die deze avond ook plaatsvindt in het centrum van Heino.  
Kortom een leuk avondje uit! Warm aanbevolen! 

 
 
Heilige Stephanus te Hardenberg 
 

Afscheid voorzitter José Terhorst 
 

Onlangs hebben we het 12,5-jarig jubileum van onze Emmanuelparochie mogen vieren. Dit was 
eigenlijk meteen ook het 12,5-jarig jubileum van onze voorzitter José Terhorst. Na lang wikken 
en wegen heeft José in het afgelopen voorjaar besloten om te stoppen als voorzitter en daarna zijn 
we op zoek gegaan naar een vervanger. Voor alles is een tijd zegt Prediker en dus was het zon-
dag 26 november eindelijk tijd om het voorzitterschap over te dragen.  
Over het voorzitterschap van José zou je een boek vol kunnen schrijven, bijvoorbeeld zoals over 
60 jaar Katholieke kerk in Hardenberg, maar het ontbreekt ons helaas aan de tijd daarvoor.  Wel 
zijn we José zeer dankbaar voor haar vele werk ten behoeve van het behoud van onze geloofs-
gemeenschap. 
Als klein teken van waardering hebben we José een mooi boek over bijzondere treinen en 
treinreizen meegegeven, want we weten dat dat één van haar vele hobby’s is. Uit handen van 
onze nieuwe voorzitter Gert Reimer kreeg José nog een mooie bos bloemen mee.  
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Diaconie 
 

Vooraankondiging pelgrimsreis naar Lourdes 

 
De werkgroep Lourdes comité van de Emmanuelparochie organiseert van  
14 t/m 22 september 2024 weer een bedevaartreis naar Lourdes.  
Dit keer hebben we ervoor gekozen met de bus te gaan. Met een aantal over-
nachtingen onderweg zal het zeker een ontspannen reis worden. 
Van harte nodigen wij ieder van u uit om met ons mee te gaan. Want of u nu 
jong bent of ouder, Maria is er voor iedereen. 

Vanuit onze parochie zal Hermien Schoorlemmer als reisleider, en Janny Horstman als assistent 
reisleider, meegaan. We hopen dat we als Emmanuelparochie met velen van u Maria in Lourdes 
zullen bezoeken. De komende maanden kunt meer nieuws en foldermateriaal van ons verwachten. 
Als u zich alvast wilt opgeven of vragen hebt schroom dan niet en neem contact op via onder-
staande gegevens: 
Hermien Schoorlemmer hermien@schoorlemmer.nu 06-43224781 
Janny Horstman jannyhorstmanwink@gmail.com  06-15458008 
 

Pastor Thomas Fonds 
 

Beste Parochianen van Emmanuelparochie, 
 

Hartelijk groeten vanuit India.  
Na mijn vertrek in 2008 woon ik weer in mijn vaderland India in de zuidelijke 
deelstaat Kerala waar ik pastoor ben in een parochie. 
Ik schrijf om de mensen van Emmanuelparochie te danken voor financiële steun  
die vele mensen voor het “Pastoor Thomas Fonds” bijdragen.  Geld van dit fonds 
is vooral gebruikt voor het onderwijs van kinderen. In de afgelopen jaren konden  
vele kinderen naar school gaan met het geld van dit fonds. De kinderen werden geholpen aan het 
schooluniform en studiemateriaal. Ook voor vervoer van de kinderen naar school en terug naar 
huis. Enkele scholen werden uitgebreid met een klaslokaal.  Enkele maanden geleden zijn er  
15 laptops aangeschaft zodat de kinderen op school deze om beurten kunnen gebruiken. In som-
mige scholen is een project opgestart om zeer moeilijk lerende kinderen te helpen met de studie.  
Het fonds is een grote steun voor vele kinderen en hun ouders. Ze zijn dankbaar dat zoveel goede 
mensen hen steunen. Vele mensen blijven bijdragen en iedere actie steunen zowel tijdens het 
Sproeifeest als nu bij de Kerstactie.  
Ik, Thomas zorg ervoor dat de gelden op de goede plek bij de mensen terecht komt die een heel 
laag inkomen hebben. Dat ook hun kinderen onderwijs mogen genieten. 
Nogmaals dank ik u allen voor uw giften en bijdragen aan de acties van het Thomas Fonds. 
 

Kerst is een feest van het kindje Jezus, dat in een stal geboren werd. Hij had geen goed huis, geen 
goede kleding en geen andere voorzieningen die de kinderen van Jezus’ leeftijdgenoten hebben. 
Maar hij was rijk van alles, bron van genade, Koning van liefde, onze redder van zonden. Degenen 
die verbonden zijn met hem willen vervuld worden met zijn rijkdom, liefde en genade.  
Ik wens jullie allemaal een Zalig Kerstmis toe. 
Pastoor Thomas   Kerala India 

 
Nieuws van parochiebestuur en pastoraal team 
 

Bisdomdag: hoopvol op weg naar missionaire parochies 
 

Een aantal leden van ons parochiebestuur en pastoraal team en de parochiecatecheet in opleiding 
waren aanwezig bij de Bisdomdag op zaterdag 11 november in Ede. Onder het dagmotto  
‘Samen groeien als parochie in de kracht van de Heilige Geest’ bogen zij zich, samen met  
ca. 200 anderen, deze dag over de missionaire parochie: hoe kunnen parochies in deze tijd van 
krimp missionair zijn en nieuwe mensen aanspreken? Behalve luisteren naar verhalen en ge-
tuigenissen was er ook veel ruimte voor uitwisseling met andere aanwezigen – “vriendelijke  
vreemden” zoals vicaris Pauw ze omschreef. Hij presenteerde samen met Imke Tilma-Krus deze 
dag. De programma-onderdelen werden afgewisseld met zang en gebed.  

mailto:hermien@schoorlemmer.nu
mailto:jannyhorstmanwink@gmail.com
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De hele dag was er Eucharistische aanbidding, verzorgd door enkele zusters van de Onge-
schoeide Karmelietessen uit Arnhem. De dag werd afgesloten met een gezamenlijke  
Eucharistische aanbidding en een zegen van kardinaal Eijk. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

©Foto: Ramon Mangold 
 

Voor een uitgebreid verslag van de Bisdomdag, zie de site van het Aartsbisdom  
www.aartsbisdom.nl/hoopvol-op-weg-naar-missionaire-parochies/ 

 
Pastoraal artikel 
 

Aangeraakt  
 

Met een groepje parochianen boog ik me over het verhaal van de bloedvloeiende vrouw.  
De vrouw die de mantel van Jezus aanraakte en zo op genezing hoopte.  
Via geleide-meditatie wilden wij op het spoor komen wat dat verhaal met ons zou doen: wat zou 
het ons vertellen?  
Geleide-meditatie is een werkwijze, een vorm om in contact te komen met een verhaal. Maar dan 
via je eigen ‘verbeelding’. Je stapt in het verhaal om op die wijze dat wat er gebeurt mee te maken: 
we bevonden ons tussen de mensenmenigte die Jezus volgde. We stonden naast de vrouw die het 
aandurfde de mantel van Jezus aan te raken.  
Na die mediatie stelde ik de groep de vraag: ‘zou jij Hem ook aan durven of willen raken? ‘ 
Toen zij elkaar hun bevindingen vertelden, stuitte ik op iets bijzonders; allen hadden weg gewild uit 
de drukte, weg uit de menigte die om Jezus heen was. In plaats van het dichterbij willen komen, 
had  de meditatie teweeg gebracht dat zij de rust wilden opzoeken, niet de drukte.  
Het is nu december, we bevinden ons in de Adventstijd. De dagen worden steeds nog korter, de 
duisternis lijkt grip te krijgen op menigeen. 
We wachten op het licht, in het bijzonder op het Licht dat over ons zal komen met Kerst.  
Wachten lijkt passief te zijn; rustig blijven zitten en afwachten wat er komen gaat.  
Met de geleide-mediatie leek de groep vooral de hectiek te willen ontvluchten. 
Om wellicht op een ander, beter moment door Hem aangeraakt te willen worden.  
Misschien liet de mediatie hen zien dat juist drukte met zich mee brengt dat je niet te allen tijde zo-
maar ergens  klaar voor kunt zijn.   
Het kwam mij voor dat er iets van voorbereiding nodig is om Hem te ontmoeten. Om Hem aan te 
kunnen raken. Of juist andersom: om door Hem aangeraakt te worden.  
De Adventstijd wil ons helpen om ons in alle rust voor te bereiden op Zijn komst. Om dan als mens 
er klaar voor te zijn (aan)geraakt te worden. Door Hem, die het Licht der wereld genoemd zal wor-
den. Door Hem, die alle duisternis wegneemt.  
Ik wens ons allen een rustige voorbereiding toe op Zijn komst. 
Pastor Marga klein Overmeen  
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En tot slot 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
800 jaar kerststal: leef toe naar Kerstmis met de website Vier.nu 
 

Kerstmis staat voor de deur. Met de website Vier.nu leeft u toe naar dit belangrijke christelijke 
hoogfeest. Dit jaar is er op de site speciale aandacht voor de kerststal, want het is precies 800 jaar 
geleden dat de eerste levende kerststal werd ingericht. In aanloop naar Kerstmis vertellen acht bis-
schoppen op Vier.nu over steeds een ander figuur uit de kerststal.  
 

Op 24 december 2023 is het precies 800 jaar geleden dat Franciscus van Assisi in het stadje 
Greccio in Italië een levende kerststal liet inrichten. Franciscus vond dat zijn tijdgenoten weinig oog 
en begrip hadden voor de menselijke kant van het kerstverhaal. Daarom besloot hij het zichtbaar 
te maken. Midden in de bossen van Greccio liet hij een stal bouwen, regelde hij een ezel en een os 
en vroeg hij een boer en boerin om Jozef en Maria uit te beelden. Deze eerste levende kerststal 
was de opmaat voor een traditie die nog altijd actueel is. Op tal van plekken - thuis, op school, in 
de kerk en op straat - wordt de geboorte van Christus uitgebeeld met de kerststal. 
 

Filmpjes van bisschoppen 
Vier.nu is een website over de belangrijke christelijke hoogfeesten. Op de website is er dit jaar bij-
zondere aandacht voor de kerststal. Zo komen er in de aanloop naar Kerstmis acht filmpjes online 
waarin bisschoppen vertellen over een figuur uit de kerststal, van het Kind tot de os, van de her-
ders tot de wijzen. Elke dag komt een nieuwe video online; zo is er elke dag iets nieuws om naar 
uit te zien op weg naar Kerstmis. Het helpt u toe te leven naar dit hoogfeest, maar ook om mensen 
uit uw omgeving die misschien minder vertrouwd zijn met het kerstverhaal, hierbij te betrekken.  
 

Welkom bij de viering 
De landelijke website Vier.nu roept gelovigen op om Kerstmis te vieren in de eigen plaatselijke 
kerk. Voor onze Emmanuelparochie staat er een vieringenrooster online. U ziet er welke kerstvie-
ringen wij organiseren onder het motto ‘Vier.nu Kerstmis!’. U bent van harte welkom! Samen genie-
ten we van prachtige kerstmuziek met het kerkkoor, zingen we klassieke kerkliederen en luisteren 
we naar de boodschap van het Kind dat geboren werd in een stal om de wereld verlossing te bren-
gen. Tijdens deze feestelijke dagen vieren we samen het sacrament van de eucharistie.  
 

En meer 
Vier.nu biedt verder een aantal handige links en downloads die allemaal inspirerend en informatief 
zijn voor en over het vieren van Kerstmis.  Zo is er voor kinderen een kleurplaat en een kerststal 
die ze zelf in elkaar kunnen knutselen, er is een link naar het kerstevangelie en naar een brief die 
paus Franciscus schreef over de kerststal en nog veel meer. 
 

Kijk voor meer informatie op de parochiesite www.emmanuelparochie.nl maar ook op Vier.nu en 
doe mee. Vier Kerstmis, thuis én samen in de kerk! 

 
   

http://www.emmanuelparochie.nl/
http://www.vier.nu/

